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Fylket trenger sårt flere tannhelsesekretærer. Sofie Paulsen (19) gikk rett fra 
videregående til å tjene over 400.000 kroner i året, mens hun ennå bor hjemme hos 
foreldrene. SIDE 8-9

Stort behov for yrkesgruppen:

Jobbtilbud før de
var ferdig utdannet
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Starter politietterforskning av Høyre-ordfører
Politiet åpner etter-
forskning mot Sissel
Knutsen Hegdal.

brukt partimidler på private
formål.

Hun har blant annet kjøpt fly-
billetter til utlandet med by-
styregruppens bankkort, vært
på middag med venner og fami-
lie. Hun har også tatt ut kontan-
ter uten dokumentasjon og

kjøpt festivalpass til familie-
medlemmer.

Blitt orientert
Nå melder Hegdals advokat at
politiet har startet etterforsk-
ning av saken.

– Jeg kan bekrefte at politiet

har orientert oss om at de vil se
nærmere på regningene etter to
middager som ble avholdt hen-
holdsvis lørdag før kommune-
valget i fjor og på selve valg-
kvelden, sier advokat Halvard
Helle til NTB.

SIssel Knutsen Hegdal ble

valgt til ordfører i Stavanger i
2023.

Hun er opprinnelig fra Har-
stad og er utdannet ved Univer-
sitetet i Tromsø.

Erna Solberg har tidligere
omtalt saken som svært alvor-
lig.

Stavanger-ordføreren varslet
tildligere denne måneden at
hun trekker seg. Det skjedde
etter at det ble kjent at hun har

Fikk tilbud om fast stilling før hun var ferdig utdannet:

Trenger flere elever
Sofie Paulsen (19)
gikk rett fra
videregående til å
tjene over 400.000
kroner i året, mens
hun enda bor
hjemme hos
foreldrene. Fylket
trenger flere
tannhelsesekre-
tærer fremover.

PRAKTISK FAG: Gabriele Genyte pusser tennene til Hilde Halvorsen,
med assistanse av Kawthar Ali.

Torje Dønnestad Johansen
torje.d.johansen@nordlys.no

LEDIGE PLASSER: Det er mange ledige studieplasser på Ishavsbyen videregående skole
Troms), Gørild Robertsen (kontaktlærer for tannhelsesekretærutdannelsen på Ishavs
Gabriele Genyte (19) og Kawthar Ali (20).

TOPP UTYSTYR: Gørild Robert-
sen (t.v) og Hilde Halvorsen (t.h)
sjekker det topp moderne utsty-
ret som elevene trener med.

Økende og eldre befolkning, økt
fokus på tannhelse, tannhelse-
tjenester, og utvidede arbeids-
oppgaver.

Ifølge Statistisk sentralbyrå
(SSB) er en betydelig del av
helse- og omsorgspersonell i
Norge over 55 år, noe som anty-
der at mange innen disse yrke-
ne kan gå av med pensjon i lø-
pet av de neste 10-15 årene.

Det gjør at det er stort behov
for flere tannhelsesekretærer
fremover.

Men på Ishavsbyen videregå-
ende skole, der de utdanner nye
tannhelsesekretærer, er det god
plass.

Det er 15 plasser på studiet.
Årets avgangskull består av
fire elever. I fjor var det seks.
I 2022 bare to.

– Vi ønsker å rekruttere veldig
mange flere inn i yrket, både
med tanke på tannhelsetjenes-
ten i det offentlig, men også det
private markedet, sier Hilde
Halvorsen, assisterende fylkes-
tannhelsesjef i Troms.

Jobbtilbud før de gikk ut av
skolen
19-åringen Sofie Paulsen var
ferdig utdannet tannhelsesek-
retær i vår. Etter tre uker som-
merjobb og tre uker ferie be-
gynte hun i fast jobb på Kvaløy-
sletta tannklinikk 5.august.

Den kontrakten var inngått
før hun hadde fullført studiet.

– Alle avgangselevene på
forrige kull hadde fått avtale
om fast jobb før de var ferdig
utdannet, sier Gørild Robert-
sen, kontaktlærer for tann-

GODT MOTTATT: Pascal Musha-
galusa øver på å ta røntgenbilde
på testdukke.

så bidrar hun med husleie
hjemme.

– Men det går veldig fint med
sparingen, for å si det sånn, sier
Sofie.

Egen leilighet står ikke øverst
på ønskelista.

– Bil først. Jeg er på leting. Jeg
bor i Ersfjord, så jeg må kjøpe
bil, ler hun.

Flere ufaglærte
Færre med fagutdannelse betyr
at flere ufaglærte får jobb som
assistenter.

I Troms Fylkeskommune er
det 126 årsverk som tann-
helsesekretær (110,9) og as-
sistenter (25,8). Per 12.sep-
tember var 25,8 årsverk be-
satt av ufaglært arbeidskraft.

– Det er et kjempeviktig yrke.
Når vi lyser ut stillinger i Troms
kan det være vanskelig å få tak
i folk som har tatt utdannelsen
og har autorisasjon. Da må vi
ofte ansatte ufaglærte, sier Hil-
de Halvorsen.

Hun påpeker at mange ufag-
lærte tar utdanningen nettba-
sert og ender opp med autorisa-
sjon etter hvert.

– Men det hadde vært veldig
fint å øke andelen med faglær-
te. Det tar tid og ressurser å
lære opp ufaglærte. Mange av
dem som stater har ingen
kjennskap til tannhelsetjenes-
ten i det hele tatt, sier Halvor-
sen.

Stor overgang
Sofie Paulsen har og utdanning
og erfaring. Det var likevel en

helsesekretærutdannelsen
på Ishavsbyen videregående
skole.

Nå bor Sofie fortsatt hjemme
hos foreldrene, mens hun tje-
ner over 400.000 kroner i året.
Minstelønnen for tannhelse-
sekretærer er 440.000 kroner,
som stiger til 520.000 etter 16
år.

– Det var en stor forandring
å tjene penger selv, og ikke
måtte spørre mamma og pap-
pa om penger. Det er mye
bedre å tjene egne penger,
smiler Sofie.

Etter at hun begynte å tjene,

stor overgang fra skolebenken
til full jobb.

– Jeg har aldri jobbet hundre
prosent før. Det var helt anner-
ledes og mye mer enn når man
er tilkallingsvikar. Jeg fikk mye
mer ansvar, sier Sofie.

– Jeg visste hva jeg gikk til,

men jeg sloknet på sofaen
hver dag den første uken. Det
var veldig mye inntrykk i
starten. Nå går det veldig
fint, sier hun.

Hun stortrivdes med den tre-
årige utdannelsen.

– Det var mye bedre å gå i en
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 Brann i det gamle Scandic-hotellet
mer på utsiden av bygget. De
kontaktet politi og brannvesen,
sier Evensen.

Nødetatene kom raskt til ste-
det, og brannvesenet fikk ifølge
Evensen raskt kontroll på flam-
mene.

– Det er litt småflammer

Det begynte å brenne i det gam-
le Scandic-hotellet ved Jekta på
Langnes i Tromsø. Brannmann-
skaper rykket ut til hotellet litt
etter klokka 21.05 tirsdag kveld.
Bygget er nedlagt.

Det var åpne flammer og
slukkeinnsats pågikk utover

tirsdag kveld.
Innsatsleder for politiet på

stedet, Kenneth Evensen, sier
vektere fra Avarn først fikk mel-
ding om at noe skjedde på byg-
get.

– De dro hit for å undersøke,
da så de at det var åpne flam-

igjen, men brannmannskapene
har meldt at de har kontroll.

Det har ifølge Evensen stått
flammer opp langs veggene og
mot taket der det har brent.

– En voldsom brann har det
ikke vært, men åpne flammer
og røykutvikling, sier Evensen.

ver som Sofie (19)

ALLE FOTO: TORJE DØNNESTAD JOHANSEN

skole for å bli tannhelsesekretær. Fra venstre: Helle Lorentsen (18), Hilde Halvorsen (assisterende fylkestannhelsesjef i
Ishavsbyen videregående), Sofie Paulsen (19, tannhelsesekretær på Kvaløysletta tannhelseklinikk), Pascal Mushagalusa (26),

sisen. Det var fint å jobbe der,
på grunn av arbeidsmiljøet.
Folk hadde lyst til å lære meg
noe og jeg fikk et godt inntrykk.
Etter det bestemte jeg for å søke
vg3, sier Pascal.

Vil belyse
Kontaktlærer Gørild Robertsen
jobbet i 23 år som tannhelsesek-
retær før hun begynte som læ-
rer. Hun forundres over de lave
søkertallene til utdanningen.

– Vi vet ikke hvorfor vi ikke
får flere søkere. Jeg tror det
handler om at det ikke snak-
kes nok om hvilke oppgaver
en tannhelsesekretær har. Vi
vil belyse det og mangelen på
elever, sier Gørild Robertsen.

Gørild Robertsen, Hilde Halv-
orsen og Sofie Paulsen beskri-
ver en allsidig arbeidshverdag,
med en rekke ulike utfordrin-
ger og variasjon i arbeidsopp-
gaver.

– Det er et veldig spennende,
allsidig og artig yrke. Ingen da-
ger er lik og det er veldig mange
forskjellige pasienter. Mange er
engstelig for å komme til tann-
legene og det gir mye å se and-
re overvinne den frykten. Det
gjør både oss og dem glade. Det
er en takknemlig jobb, sier
Gørild.

Pasientfokus
Mye handler om å se og ivareta
pasientene.

– Når pasientene kommer inn
ser de bare deg som tannhelse-
sekretær der og da. De skjønner
ikke alt du har å gjøre på steri-
len, det administrative og ivare-
takelsen av pasientene, sier So-
fie.

– Vi skal yte service, se pasi-
entene, skape tillit og trygghet
og få en god relasjon sånn at pa-
sientene klarer å gi fra seg kon-
trollen, sier Gørild.

Hun liker sin nye rolle, med å
være med på å forme nye tann-
helsesekretærer.

– Jeg er veldig stolt som får
lov til å utdanne dem. Jeg er
heldig som får lov til å snak-
ke om yrket mitt og gi dem all
faglig kunnskap de trenger,
sier Gørild.

Og Ishavsbyen har kapasitet
til flere.

– Det er veldig god plass her
på studiene, sier kontaktlære-
ren.

sier Gabriele.
Erfaringen fra praksisen på

vg2 ble avgjørende for at Pascal
Mushagalusa gikk videre med
studiene.

– Det er veldig spennende å
gå på denne linjen. Jeg hadde
en veldig god opplevelse i prak-

liten samlet klasse enn en stor
klasse. Jeg kunne godt gått sis-
te året på nytt igjen, det var vel-
dig koselig. Og det kommer fra
en som var skolelei, ler Sofie.

– Trenger ikke stresse
Tredjeklassingene Gabriele Ge-

nyte (19), Kawthar Ali (20), Hel-
le Lorentsen (18) og Pascal Mus-
hagalusa (26) er glad for gode
fremtidsutsikter til jobb.

– Det er fint at det er gode
muligheter for å få seg jobb
med en gang og at man ikke
trenger å stresse med det,

Foreslår å
kalle opp vei
etter Ukrainas
president
Winston Churchill
er så langt ganske
alene i Tromsø. Kan
Volodymyr
Zelenskyj bli den
neste til å få
navnet sitt på
kartet?

Det er Tromsø kommune
som har bedt Språkrådet
om tilrådning, når den
nye fylkesvegen nord på
Tromsøya skal få navn.
Veien som starter ved
rundkjøringen på Gimle
og ender ved Nordøyave-
gen er inntil videre navn-
løs, og kommunen har på
vegne av Troms fylkes-
kommune bedt om gode
forslag på vegnavn.

Forkastet
«Terminalgata»
Den første delen av vegen
har siden 90-tallet hatt
navnet «Terminalgata».

– Det har tidligere blitt
vurdert om den nye fyl-
kesvegen kan ha det sam-
me navnet som den kom-
munale vegen Terminal-
gata, men man har etter
hvert gått bort fra det, si-
den det er mange småve-
ger knyttet til Terminalga-
ta som har dette navnet,
skriver Tromsø kommune
til Språkrådet.

I arbeidet med å finne
aktuelle vegnavn har
Troms fylkeskommune
foreslått «Industrivegen»
som allerede brukes som
en benevnelse i muntlig
tale på denne vegstrek-
ningen som nå skal ha et
offentlig navn.

Fikk kun to forslag
Kun to andre navnefor-
slag kom inn da saken var
på høring: «Zelenskyjve-
gen» og «Ægirs Braut».

Tromsø kommune har
imidlertid ingen sterk tra-
disjon med å kalle opp ga-
ter og veger etter interna-
sjonale politikere. Fra før
har vi kun Winston
Churchillsveg, på folke-
munne kalt WC-vegen, å
vise til.

Professor i retorikk,
Kjell Terje Ringdal, har
tidligere kalt den ukrains-
ke presidenten «vår tids
Churchill». Men Tromsø
kommune har likevel in-
gen planer om å sette Ze-
lenskyj på kartet - kom-
munen har nemlig bedt
Språkrådet om tilrådning
på det mer konservative
forslaget «Industrivegen».

Når tilråding er gitt,
oversendes saken til
Troms fylkeskommune
som skal gjøre det endeli-
ge vedtaket om navn.
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